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NOTULEN ALGEMENE LEDENVERGADERING 2017  

gehouden op di. 8 juni 2017 in zaal Lovink te Halle 

 

Aanwezig: 

Bestuursleden Wim Schmitz (vz.), Toon Stortelder (pm.), Chris Jansen (wl. PK),  

Jan Roelofsen (wl. comp.), Wim Peters (dagcomp.) en  

verenigingen ABC, De Buitenmolen, Concordia ’54, DLS, Doetinchem 2000,  

D’n Draejer, DSS, Graafschap, Harmonie, Köster, Markt Doesburg, Martin, Nieuwe 

Rosegaar, Nijman, Ons Genoegen De Heurne, Ons Genoegen Zelhem, Oude Rijn,  

Te Pas, De Ploeg, Pol Zelhem, RBC, Slootermeer & Scholtenhof, Tapperij, Taveerne,  

U-niek, De Uutkiek, De Veemarkt, Veldhoek, Wapen van Ulft en WSS.  

Afwezig met kennisgeving: 

  lid van verdienste Frits Klomp en verenigingen Beumerskamp,  

  Gildehuis, Massé/De Waggel, Tante Dies, Tiemessen, Ter Voert, VOP en Waldeslust.  

Afwezig zonder kennisgeving: 

de leden van verdienste Freddie Jansen, Willy Nijman, Ferdinand Polman, Jan Pothof, 

Wim van Uhm en verenigingen De Keu, Kievit, De Knijp, Pand 8 en De Tol. 

 

1. Opening en welkom 

Voorzitter Wim Schmitz opent de vergadering om 20.04 uur met de opmerking blij te zijn met de 

opkomst. Er volgt een moment van stilte ter nagedachtenis aan alle leden die het district het 

afgelopen jaar zijn ontvallen.  

Vz. formuleert de vergaderregels. In de zaal is een microfoon aanwezig voor interrupties. De 

vergadering wordt opgenomen t.b.v. de notulist.  

De presentielijst wordt doorgenomen. Slootermeer en Scholtenhof zijn samengegaan in  

BV Slootermeer & Scholtenhof. ’t Hoekje (Herwen) werd vorig jaar lid en is weer uitgestapt. 

De agenda wordt onveranderd vastgesteld. Er zijn meerdere versies in omloop, waardoor de 

nummering van de agendapunten kan afwijken; de nummering op het projectiescherm achter de 

bestuurstafel is leidend en schept gedurende de gehele bijeenkomst verwarring. 

 

2. Notulen algemene ledenvergadering 8 juni 2016 

Dit waren de laatste notulen van de hand van voormalig secretaris Karin Wanink. Op blad 1 staat 

dat er op- noch aanmerkingen waren over het algemeen jaarverslag. Ans Ederveen (Doetinchem 

2000) acht ‘Goedgekeurd’ een betere omschrijving en stelt met instemming van vz. een destijds 

aangeroerd onderwerp wederom aan de orde onder agendapunt 4.  

Met die toevoeging worden de notulen vastgesteld.  

 

3. Ingekomen stukken 

Er zijn geen ingekomen stukken.  

 

4. Algemeen jaarverslag 2016-2017 

Op de dag af een jaar geleden vermeldde het algemeen jaarverslag ‘0 jeugdleden’ per 1-1-2016. 

Omdat een jeugdteam had deelgenomen aan een NK, moest er jeugd zijn. Het bleek dat beide 

jongens, lid bij Veemarkt, staan geregistreerd als ‘speler avondcompetitie’ en dat district en bond 

voor hen dus volwassenencontributie heffen. Inmiddels is Frits Welsing als enige overgebleven. 

Zijn club heeft zijn status niet gewijzigd en dus is het aantal jeugdleden nog steeds nul. Vz. weet 

dat enkele verenigingen hun leden niet goed registreren op het platform mijn.knbb.nl. 

 

5. Financiën 

5.1. Jaarrekening 2016. In de optiek van penningmeester Toon Stortelder heeft het district 

redelijk geboerd. Over 2016 is het resultaat € 406,73. Vergadering heeft geen vragen, waarmee 

de jaarrekening is goedgekeurd.  

5.2. Verslag en benoeming kascommissie. Het schriftelijk verslag van kascontroleurs Wilbert 

Bergervoet (Tapperije) en Klaas Brink (Martin) roept geen vragen op. Edwin Egging (Slootermeer 

& Scholtenhof) volgt Wilbert Bergervoet op in de kascommissie. 

5.3. Décharge bestuur. Het voorstel van de kascommissie om het bestuur décharge te verlenen 

voor het gevoerde financiële beleid over 2016, wordt met applaus aangenomen. 
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5.4. Begroting 2017. Inschatting van ledenaantallen en dus van inkomsten uit contributie is altijd 

lastig, vertelt pm. De begroting voor 2017 is sluitend op € 13.930.  

Gezien de financiële positie stelt het bestuur voor de contributie te handhaven op € 12. De 

vergadering kan zich daarin vinden. De bedragen op een rij: jaarlidmaatschap senior € 12, jeugd 

€ 6, inschrijfgeld teamcompetitie € 12, inschrijfgeld PK € 10; contributie dagcompetitie € 10, 

inschrijfgeld PK dagcompetitie € 6,50. Contributies worden per halfjaar geïnd.  

Nico Leijzer (Köster) vindt de kosten van ontwerpen nieuwe website niet terug. Die vallen niet 

onder de post ‘hosting’ (voor 2017 voor € 400 op begroting). Pm. licht toe dat de ALV een jaar 

geleden akkoord was dat ontwerp website ten laste gaat van de algehele reserve op de balans. 

“Dan is niet zichtbaar wat is uitgegeven voor de website”, stelt Leijzer. Dat bedrag kan pm. 

desondanks noemen: € 754,88.  

 

6. Bestuursverkiezing 

Volgens rooster aftredend en herkiesbaar zijn Chris Jansen en Wim Schmitz. Met applaus worden 

beiden herkozen.  

Een jaar geleden vertrok secretaris Karin Wanink. Sindsdien heeft vz. de taken waargenomen, 

en het is merk- en zichtbaar dat die dubbele taak een te zware belasting is. Het bestuur is 

dringend op zoek naar een secretaris. Met meerdere mensen zijn afgelopen jaar (vergevorderde) 

gesprekken gevoerd, die uiteindelijk niet hebben geleid tot een voordracht, steeds om 

persoonlijke redenen van de beoogde kandidaten. Wie meldt zich? 

Door de thuissituatie en gezondheidsperikelen heeft Chris Jansen afgelopen jaar de PK-

commissie niet optimaal kunnen leiden. Die commissie blijkt kwetsbaar en daarom zoekt het 

bestuur dringend versterking. Gezocht wordt iemand met enige computervaardigheid.  

Uittredend en niet herkiesbaar in de Commissie van Beroep (CvB) is Huib van Dokkum. Voor 

hem in de plaats meldt zich Hans Veenhuis (Graafschap). Henk Rutten en Bertus Dijkstra 

completeren het trio, dat afgelopen seizoen geen zaken voorgelegd heeft gekregen. Leden 

kunnen bijvoorbeeld bij de commissie in beroep gaan als zij het niet eens zijn met een door het 

district opgelegde sanctie. De uitspraak van de CvB is bindend.  

 

7. Agenda voorjaarsvergadering vereniging/sectie carambole  

Omdat vz. en pm. op dezelfde dag nieuwe Arbiters 3 hopen af te leveren, wordt Jan Roelofsen 

afgevaardigd naar de ALV van de KNBB Vereniging Carambole (KVC) op 10 juni 2017 in Maarn. 

Vz. licht een paar agendapunten toe.  

Vorig jaar werd aangekondigd dat PK’s in Biljartpoint konden worden bijgehouden en werd een 

app in het vooruitzicht gesteld. Beide zijn niet gerealiseerd. 

Vz. heeft gehoord dat de € 5 voor een dubbel lidmaatschap (lid bij meer dan een vereniging, 

ingevoerd in 2011) zou kunnen gaan vervallen. Basislidmaatschap KNBB is € 5 per jaar, senior  

€ 28, jeugd € 18, lid dagcompetitie (recreant) € 13. KVC wil senioren en recreanten min of meer 

gaan gelijktrekken en dat zou kunnen betekenen dat contributie dagcompetitie omhoog zou 

kunnen gaan. Besluiten hierover vallen dus op 10 juni.  

Statuten zijn verouderd en aan vervanging toe.  

Voor vz. verrassend is een agendapunt over open inschrijvingen PK. Er ligt een voorstel om 

PK’s in de districten open te stellen voor eenieder. Het lid betaalt dan € 18, waarvan € 5 naar de 

KNBB gaat voor een jaarlidmaatschap en de rest is voor het district. Leuk plan om zo nieuwe 

leden aan te trekken, vindt vz., “maar ze vergeten hoe dit allemaal geregeld moet worden. Wil dit 

voor het district kostendekkend zijn, dan moet minimaal € 25 naar het district vloeien.” Sjaak 

Sessink (ABC) herkent de constructie van aparte PK- en competitie-lidmaatschappen.  

Het valt Ron van Ussen (Martin) op dat vz. – niet voor het eerst – diverse onbeantwoorde 

vragen en onduidelijkheden heeft aangaande KNBB-kwesties en tipt daarom de districts-ALV na 

de KVC-ALV te plannen. In reactie zegt vz. dat de situatie voor het district sowieso lastig is. De 

KNBB lanceert allerlei plannen, wijzigt die dan weer, trekt ze in... Als concrete voorstellen 

voorliggen, zal het district zeker zijn ALV na de bonds-ALV houden.  

Bij sectie carambole valt de ledenterugloop mee (– 1 procent), bij secties driebanden, pool en 

snooker zou het gaan om afnames van 5 à 6 procent. Een raadsel is waarom dit feit specifiek is 

opgevoerd op de agenda. 

Komend seizoen wordt één libre-tabel toegepast, zowel voor dag- als avondcompetitie. Deze is 

reeds gehanteerd in het recente triatlontoernooi. Bij het doen van teamopgaves voor 2017-2018 
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zijn de aanpassingen reeds zichtbaar. Bovendien zijn er wijzigingen in klassegrenzen. Libre 5e 

klas begint bij 1,20 moyenne (was 1,25). 

Na een pilot is in de diverse organisatielagen veel gecorrespondeerd over organisatie van 

gewestelijke kampioenschappen. Uitkomst is dat het zeer waarschijnlijk blijft zoals het was: GF 

met acht deelnemers over drie dagen.  

Er is een start gemaakt om meer eenheid te brengen in reglementen van de dag- en de 

avondcompetitie.  

 

8. Wedstrijdzaken 

8.1. Jaarverslag persoonlijke kampioenschappen. Vergelijken van PK-deelname in de laatste twee 

seizoenen leert dat animo voor libre toeneemt (59 in 2015-2016 om 66 in 2016-2017) en 

driebanden (59 om 48) en bandstoten (69 om 49) afneemt. Als iemand de oorzaak weet... 

Bij het samenstellen van de lijst met prestaties van afgevaardigden naar GF en NF hoopt vz. 

niemand te zijn vergeten, aangezien het district de informatie moet vergaren uit diverse hoeken 

en kanalen. Om volledig te kunnen zijn, gaat het verzoek uit naar deelnemers en verenigingen 

om informatie met het district te delen, vooral in het niet-imperatieve circuit. “Liever te vaak 

geïnformeerd dan te weinig.” De lijst lijkt compleet. Wedstrijdleider PK Chris Jansen hoopt het 

nieuwe seizoen net zo te starten als dat hij het oude heeft afgesloten. 

8.2. Jaarverslag teamcompetitie. ‘Jeugdlid’ Frits Welsing (Veemarkt) is met een gewestelijk team 

tweede geworden tijdens de NF in Zevenbergen.  

De districtskampioenen in de diverse competities worden genoemd en een speciale vermelding 

krijgt Oude Rijn 1, dat voor de derde keer poulekampioen werd in de C1. Als gewestelijk 

kampioenen kwamen bovendrijven Beumerskamp 1 (C1), Tol 2 (B2) en Veemarkt 11 (A) en zij 

komen op de landsfinales (23, 24 en 25 juni) in actie in Nieuwegein dan wel Den Haag. Namens 

RBC bereikte Gildehuis 2 de landsfinale.  

Algeheel competitieleider Jan Roelofsen spreekt de waardering uit voor het correct invullen van 

uitslagen in Biljartpoint door de teamleiders. En verklapt dat in 2017-2018 boetes worden 

uitgedeeld aan alle teams die een uitslag te laat intoetsen.  

Wat is waar van het gerucht dat de nationale teamfinales gedecentraliseerd gaan worden 

georganiseerd door grotere lokaliteiten verspreid door het land, vraagt Roland Duis 

(Buitenmolen). Vz. kent dit verhaal en weet dat dat voorlopig niet kan omdat er contracten 

liggen, b.v. met Simonis en Merwestein. De wens ligt er desalniettemin. 

8.3. Huldiging nationaal kampioenen. Onder de districtsleden zijn twee nationaal kampioenen: 

Roland Duis (Buitenmolen) in driebanden-klein hoofdklasse en René Dericks (Veemarkt) in biljart 

artistiek ereklasse. Vz. spreekt Duis toe, memoreert de weg die tot de NF leidde en reikt een 

boeket en envelop aan. Dericks is niet gekomen en krijgt de envelop thuisgestuurd. Hij speelt 

divisie driebanden-groot en won afgelopen seizoen alle drie de ereklasse-GP’s artistiek en dus ook 

de Masters. Op het EK in Brandenburg (op reservelijst) kwam hij niet tot spelen. 

8.4. Bekercompetitie. Onder bezielende leiding van Jan Roelofsen is na de competitie de 

bekercompetitie afgewerkt. De eindstrijd speelde zich af met meerdere klassen in dezelfde 

lokaliteit. De Supercup Libre werd gewonnen door Oude Rijn 1, die voor driebanden kwam terecht 

bij Veemarkt 9. Het was in de ogen van vz. en de deelnemers een leuke finale. Toch gaat het 

district het toernooi niet continueren: er waren te veel afmeldingen. Misschien is het allemaal te 

veel aan het eind van de seizoen (nacompetitie, triatlon, gewestelijke finales, 

clubkampioenschappen).  

8.5. Triatlon. De finale was eergisteren. Publicatie uitslag volgt spoedig. Is verspeeld met  

33 teams. Veruit de beste in de finale was Thuvine 1. Het was een boven normaal bezochte en 

goed verlopen finale. Volgend jaar de 35e editie met hopelijk veel teams.  

Een unicum was de aanmelding van twee teams uit district Berkel & Slinge, namelijk van De 

Zonnehoek (Sinderen). Tegen betaling van dubbel inschrijfgeld mochten zij deelnemen, wat de 

vergadering een prima besluit vindt.  

8.6. Persoonlijke kampioenschappen 2017-2018. De kalender is gepubliceerd en organisaties 

kunnen worden aangevraagd. Districtsvoorwedstrijden gaan over zes partijen en twee dagen, 

finales met acht spelers over drie dagen, behalve in klassen met weinig deelnemers. De GF’s 

blijven op drie dagen (zie punt 7). Er is te praten over een DF driebanden-groot op vier dagen. 

Onder het motto ‘Samen kun je echt veel meer’ roept vz. verenigingen op zich open te stellen 

voor organisatie van voorwedstrijden en finales en als verenigingen samen te werken. Nu liggen 
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de lusten en lasten bij slechts enkele clubs. Vz. wil niet zo ver gaan om verenigingen te dwingen 

organisaties op zich te nemen.  

Seizoen 2017-2018 is ook in tabelvorm weergegeven. Dat sommige finales samenvallen met 

voorwedstrijden en andersom, is niet te voorkomen. Kijk ernaar en reageer bij vervelende 

doublures. 

Aanvragen van organisaties graag snel naar wl. PK op pkopgave@knbbdoetinchem.nl. Als 

uiterlijke datum wordt 18 juni 2017 genoemd. 

8.7. Arbiterszaken. Afgelopen maanden zijn binnen het district twee arbitersopleidingen tegelijk 

geweest. Voor Arbiter 1 (voorheen ‘clubarbiter’) zijn zaterdag 3 juni geslaagd Edwin Berends, 

Appie Berendsen, Nick Jansen, Willy Konst en Wim Scharn. Dat brengt het arbiterscorps op  

39 mensen. Zaterdag 10 juni gaan René Leijzer, Rolinka Löwenthal, Ruud Tuyten en twee 

kandidaten uit district Nijmegen op voor Arbiter 3 (‘gewestelijk’).  

39 arbiters lijkt veel, geeft vz. toe, maar sommigen staan minder vaak aan tafel. Vele handen 

maken licht werk. Zodra vijf of zes gemotiveerde namen zijn aangedragen, start een nieuwe 

opleiding.  

Er zijn plannen om een soort beoordelingssysteem op te zetten om serieus de kwaliteit van de 

arbitrage te waarborgen. Bij slechte prestatie zou dit kunnen leiden tot intrekken van een badge. 

Vz. hoopt dit plan voor de start van het seizoen te hebben uitgewerkt, in het belang van arbiters 

én spelers.  

Voor arbitrage van de Landsfinale in Nieuwegein zoekt de KVC nog vrijwilligers. Opgave via 

arbiterscoördinator René Leijzer.  

8.8. Teamcompetitie 2017-2018. Gezien het aantal inschrijvingen (geschat 118) blijft de animo 

voor de competitie ongelijk gelijk aan vorig seizoen. Per klasse noemt vz. de eisen, die eveneens 

in de vergaderpresentatie zijn opgenomen. Gehanteerd wordt in libre de nieuwe tabel; in 

driebanden is deze onveranderd aan vorig seizoen. 

In de C4 is vorig jaar het 11-puntensysteem ingevoerd en bij opgave voor de aanstaande 

competitie is de animo gepolst voor dit systeem in de C3. De uitkomst is dat C3 en C4 elke 

wedstrijd om 11 punten gaan strijden.  

A-klasse speelt komend seizoen samen met districten Berkel & Slinge en Twente.  

Over de koppelcompetitie in de C1, een initiatief van Martin Kruk (DSS), zijn over het 

algemeen goede reacties te vernemen. De opzet is onder de aandacht gebracht van KVC, die daar 

nog niet op is aangeslagen. 

Er zijn ideeën om van het jaarlijkse teamleidersoverleg bij de start van het seizoen een groot, 

breed biljartevenement te maken, aantrekkelijk voor meer mensen. Gedacht wordt aan 

demonstraties van topspelers, uitleg van reglementen, keureparatie, enz. Vraag is wie wil 

meedenken/-helpen bij de organisatie c.q. de opzet ervan. 

In tegenstelling tot het landelijke beeld, blijft het ledenaantal in het district redelijk op peil. Los 

daarvan kan het zinvol zijn contacten te leggen of de banden aan te halen met collega-bonden 

binnen de districtsgrenzen. Qua oppervlakte is het district klein. Er komt een reactie van Theo 

Jeurissen (Buitenmolen), sinds veertien jaar voorzitter van Onderlinge Biljart Bond De Liemers. Er 

was jarenlang een goed contact tussen die bond en het district, zelfs met uitwisseling van kennis 

en informatie, maar om een of andere reden is dat verwaterd. Dat heeft bij De Liemers kwaad 

bloed gezet. Voorzitters Jeurissen en Schmitz spreken uit het contact te willen hernieuwen en te 

willen bekijken of dit is uit te bouwen tot een win-winsituatie. 

8.9. Dagbiljarten. Wim Peters draait sinds een jaar tot wederzijdse tevredenheid mee in het 

districtsbestuur namens de dagcompetitie. Peters vertelt dat rond de 290 mensen lid zijn van 

RBC. Hij neemt een verschuiving waar van avond- naar dagcompetitie, o.a. omdat ouderen 

opzien tegen biljarten op de late avond, en hij denkt dat die tendens doorzet. Reden ook dat 

beide besturen naar elkaar toe zullen groeien en mogelijk onder een paraplu terecht zullen 

komen.  

Henk Nissen (Gildehuis) is gisteren nationaal kampioen driebanden 1e klas geworden.  

Zoals gemeld onder punt 7 hanteert de dagcompetitie dezelfde moyennetabel als de 

avondcompetitie. Dat is positief. De groep spelers met een moyenne boven de 2,00 betreurt over 

het algemeen dat de partijlengtes in de nieuwe tabel zijn verlaagd.  

M.i.v. komend seizoen wordt gestart met een driebandencompetitie op de vrijdagmiddag. 

Daarvoor zijn negen aanmeldingen genoteerd. Het bestuur is flexibel in de teamopstelling: er 

worden teams toegelaten met leden uit meer dan een vereniging.  
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De leeftijdsgrens voor RBC-leden is geheel vervallen; bij wijze van spreken kunnen zelfs 

junioren participeren.  

 

9. Rondvraag en wat verder ter tafel komt 

• De presentatie die tijdens de vergadering wordt getoond, wordt doorgeplaatst naar de website 

(xxxx)  [[[link]]] 

• Wie eens 5 ball zou willen proberen, kan een set ballen lenen bij het district. Theo Jeurissen 

(Buitenmolen): “Vorig jaar werd deze spelsoort geïntroduceerd als het ei van Columbus, als iets 

geweldigs. De KNBB zou alle ondersteuning verlenen maar reageert totaal niet op vragen. Nu is 

kegelbiljarten hot. De bond wil dat wij energie steken in propageren maar geeft niet thuis bij een 

verzoek om informatie.” Vz. beaamt dit en herhaalt dat de KNBB druk is met allerlei wilde 

plannen. Plannen die vz. niet weet te interpreteren of te verdedigen. Roland Duis valt clubgenoot 

Jeurissen bij: Spring niet blindelings in op wat de KNBB vraagt te propageren.  

• Nico Leijzer (Köster) ervaart dat het nieuwe PK-opgavesysteem prima werkt. Hij ziet nog graag 

een soort automatische bevestiging van de gedane opgave per e-mail, wat een controlemiddel is 

voor de verenigingspenningmeester. Daar wordt aan gewerkt, antwoordt Jan Roelofsen.  

• Nico Leijzer (Köster) vraagt het competitierooster eerder te publiceren, vooral ten dienste van 

personen die in onregelmatige diensten werken. Vz. denkt dat het rooster op zijn vroegst tweede 

week augustus gereed kan zijn.  

• Vorig jaar is ietwat geforceerd de nieuwe website van het district ‘in de lucht gegooid’. 

Inmiddels zijn de oude bestanden (archief) omgezet en klaar voor toevoeging en wordt het 

nodige opgeschoond. Gepoogd wordt dit voor de vakantie afgerond te hebben. Een klacht is dat 

de nieuwe site niet veel beter is dan de oude. Als er zaken gemist worden en als er adviezen zijn, 

die gaarne kenbaar maken aan vz. of aan Roelofsen, dan wordt gekeken wat daaraan gedaan kan 

worden. Informatie moet vindbaar zijn. 

• De klankbordcommissie is twee jaar niet bij elkaar geweest en de informatie die uit Nieuwegein 

komt is te wisselend of wazig. “Je kunt niks constructiefs doen”, aldus vz. Reden dat de 

Klankbordcommissie niet is opgeheven maar een slapend bestaan leidt. Dit beantwoordt de vraag 

van Ans Ederveen (Doetinchem 2000). 

• De partijlengte van 30 caramboles voor bandstoten 5e klas is te lang, vindt Jürgen Schöter 

(Slootermeer & Scholtenhof), en dat zou in zijn ogen een verklaring kunnen zijn voor 

teruggelopen deelname in die PK-klasse. In die klasse moet je met interval gaan werken, vindt 

vz., en daarover moet de KNBB een knoop doorhakken. Landelijk is de stemming over PK met 

intervallen 50/50. 

 

10. Sluiting 

Onder dankzegging aan de aanwezigen voor de aandacht, inbreng en opkomst en aan Zaal Lovink 

voor de gastvrijheid, wenst vz. allen om 21.34 uur een fijne vakantie en een leuk, succesvol 

seizoen 2017-2018.  


